
Z á p i s n i c a   č. 14/2025 
z 14. riadneho zasadania Obecného zastupiteľstva  

v Červenici pri Sabinove 
 
Dátum a miesto zasadnutia OZ:                                     7.2.2025 v zasadačke OcÚ   
                                                                                           v Červenici pri Sabinove 
 
Prítomní:  
Ing. Pavol Spodník, MBA – starosta obce  
Ing. Radovan Kmec – zástupca starostu 
Ing. Ján Brendza (prítomný od 18.50 h), Peter Leščák, Jozef Matvija, Ing. Peter Baňas,  
Milan Bujňák, Ing. Ján Kuchár - poslanci 
Ing. Stanislav Turák – kontrolór obce 
Mgr. Ivana Leščáková – účtovníčka obce 
Jana Kohanová – zapisovateľka 
 
Program: 
  1. Otvorenie 
  2. Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
  3. Kontrola uznesení 
  4. Návrh VZN č. 1/2025 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky  
      príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v školskej jedálni v zriaďovateľskej  
      pôsobnosti obce Červenica pri Sabinove 
  5. Schválenie zadanie ÚPN – O  
  6. Rôzne 
  7. Záver  
  
K bodu 1 –  Otvorenie 
Štrnáste riadne zasadanie obecného zastupiteľstva otvoril a prítomných privítal starosta obce Ing. 
Pavol Spodník o 18.00 hodine. Starosta obce predniesol návrh programu rokovania OZ podľa 
pozvánky. K návrhu programu OZ poslanci nevzniesli žiadne pripomienky a program zasadnutia 
jednohlasne schválili.  
  
K bodu 2 – Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
Obecné zastupiteľstvo zvolilo návrhovú komisiu v zložení:  p. Ing. Radovan Kmec, p. Ing. Ján 
Kuchár. Za overovateľov zápisnice: p. Ing. Peter Baňas a p. Milan Bujňák. Voľba návrhovej 
komisie a overovateľov zápisnice bola jednohlasne schválená.  
 
K bodu 3 – Kontrola uznesení 
Kontrolu uznesení z trinásteho riadneho zasadania OZ zo dňa 13.12.2024 prečítal  
p. Ing. Peter Baňas. Poslanci OZ zobrali kontrolu uznesení jednohlasne na vedomie. 
 
K bodu 4 – Návrh VZN č. 1/2025 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu nákladov, výšky 
príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v školskej jedálni v zriaďovateľskej pôsobnosti 
obce Červenica pri Sabinove   
Starosta obce oboznámil prítomných s Návrhom VZN č. 1/2025 o určení výšky príspevku na 
čiastočnú úhradu nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v školskej 
jedálni obce Červenica pri Sabinove.  
V zmysle zákona č. 245/2008 Z. z. o výchove a vzdelávaní a o zmene a doplnení niektorých 
zákonov sa ustanovila obci ako zriaďovateľovi škôl a školských zariadení povinnosť určiť 



všeobecne záväzným nariadením výšku mesačného príspevku zákonného zástupcu na čiastočnú 
úhradu nákladov v školskej jedálni.  
Vzhľadom na vysoké režijné náklady prevádzky školskej jedálne a zmeny financovania 
originálnych kompetencií, t.j. zníženie podielových daní, obec je nútená zvýšiť výšku príspevku 
na úhradu režijných nákladov, a to u detí MŠ o 0,40 €, u zamestnancov o 1,00 € a u iných 
stravníkoch - dôchodcov o 0,50 € na vydané jedlo. Uvedený návrh nevyrieši deficit 
financovania, ale zníži rozdiel medzi príjmami a výdavkami. 
Poslanci jednomyseľne schválili VZN č. 1/2025 o určení výšky príspevku na čiastočnú úhradu 
nákladov, výšky príspevku na režijné náklady a podmienky úhrady v školskej jedálni obce 
Červenica pri Sabinove. 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie číslo 135/2025. 
 
K bodu 5 – Schválenie zadania UPN – O  
Starosta obce oboznámil poslancov obecného zastupiteľstva so Zadaním územného plánu obce 
Červenica pri Sabinove a OZ zobralo na vedomie Správu – informáciu o postupe prerokovania 
zadania ÚPN – O Červenica pri Sabinove a Výsledok zadania ÚPN – O Červenica pri Sabinove 
podľa § 40 ods. 5 zákona č. 200/2022 o územnom plánovaní v spojení s § 20 ods. (5) písm. c), 
ods. (6), stavebného zákona účinného do 31. marca 2024 Regionálnym úradom pre územné 
plánovanie a výstavbu Prešov, zo dňa 30.01.2025  č. 06176/2025-15.1.1/04489/2025 ako 
príslušným orgánom územného plánovania. Proces obstarávania a schvaľovania 
územnoplánovacej dokumentácie potrvá najviac tri roky odo dňa uzatvorenia zmluvy 
o poskytnutí dotácie medzi úradom a žiadateľom.  
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 137/2025 zo dňa 7.2.2025. 
 
K bodu 6 -  Rôzne 
Autobusové zastávky 
Starosta obce informoval poslancov, že v rámci zavádzania integrovaného dopravného systému 
všetkých druhov verejnej dopravy (vlaky, autobusy, MHD) na východe Slovenska  je potrebné  
premenovať autobusové zastávky. Zmeny pomôžu sprehľadniť cestovanie a zlepšiť orientáciu 
cestujúcim.  
OZ schválilo zmenu názvu autobusových zastávok v obci na návrh Integrovaného dopravného 
systému Východ, s.r.o. nasledovne:  
- Červenica pri Sabinove, kostol na nový názov Červenica pri Sabinove, centrum a  
- Červenica pri Sabinove č.d. 143 na nový názov Červenica pri Sabinove, dolná.  
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 138/2025.  
 
Správa o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra za rok 2024 
Starosta obce Ing. Pavol Spodník odovzdal slovo hlavnému kontrolórovi Ing. Stanislavovi 
Turákovi, ktorý prítomným poslancom podal Správu o kontrolnej činnosti hlavného kontrolóra 
za rok 2024. V súvislosti so zameraním činnosti hlavného kontrolóra obce Červenica pri 
Sabinove za rok 2024 bola činnosť hlavného kontrolóra zameraná na oblasť: 
 - kontroly a preverovania dodržiavania zákonov, 
 - vypracovania odborného stanoviska,  
 - iná činnosť. 
 Na základe vykonanej kontroly bol vyhotovený aj návrh správy z kontroly. Správa o kontrolnej 
činnosti hlavného kontrolóra obce za rok 2024 tvorí prílohu tejto zápisnice. OZ zobralo túto 
správu na vedomie a k tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 139/2025. 
 
 
 



Miestna komunikácia 
Starosta obce informoval poslancov OZ, že vzhľadom na neexistujúcu možnosť financovania 
komunikácie MK2 z európskych fondov, bude potrebné využiť zdroje rezervného fondu a úveru. 
Rozpočet stavby je vzhľadom na nárast DPH k 2/2025 vo výške 315 595 €. Vzhľadom na ešte 
existujúcu výstavbu a potreby realizácie prípojok bol rozpočet rozdelený na miestne 
komunikácie a chodníky. Starosta navrhuje v súčasnosti realizovať časť komunikácie vzhľadom 
na výšku úveru potrebného na dofinancovanie. Táto časť je rozpočtovaná vo výške 267 067 €. 
Skutočnú výšku určí až verejné obstarávanie. Druhú etapu vo výške 48 528 € realizovať až 
neskôr nakoľko je predpoklad pohybu ťažkých mechanizmov v uvedenej lokalite.   
Ing. Brendza – je za to, aby sa urobili chodníky aj cesta súčasne 
Ing. Kuchár – súhlasí s názorom p. Brendzu, že urobiť naraz aj chodníky aj cestu, možno 
odseparovať časť od p. Kaminského a zvážiť, či ísť až s chodníkom ku p. Kijovskej. 
Starosta obce navrhol zrealizovať trhové konzultácie a prehodnotiť jednotlivé položky rozpočtu.  
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 140/2025 zo dňa 7.2.2025. 
 
Cena vodného 
Na základe potvrdenia o cene č. 0010/2025/V-PC vydaného Úradom pre reguláciu sieťových 
odvetví starosta obce navrhol schváliť dvojzložkovú cenu za výrobu a dodávku pitnej vody 
verejným vodovodom a to:  
 

Tarifná skupina Fixná zložka ceny v €/rok Variabilná zložka ceny v €/rok 
T1 10 0,70 
T4 68 0,70 

 
Fixná zložka je poplatok za rok podľa priemeru meradla (vodomer) a variabilná zložka je cena za 
1m3 odobratej vody. 
K tomuto bodu bolo prijaté uznesenie č. 141/2025 zo dňa 7.2.2025. 
 
Dotácia PSK 
Starosta obce informoval poslancov, že obec podala žiadosť o poskytnutie dotácie pre rok 2025 v 
zmysle VZN PSK č. 107/2024 o poskytovaní dotácií z vlastných príjmov PSK a na základe 
Uznesenia Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja č. 598/2024 zo dňa 9.12.2024 
Prešovský samosprávny kraj v platnom znení PROGRAM 2 „Kultúra“. Dotácia bude použitá na 
interiérové vybavenie kuchyne.  Poslanci zobrali túto informáciu na vedomie. 
 
Plán akcií na rok 2025 
V závere programu poslanci prediskutovali plánované akcie a podujatia v roku 2025 v našej 
obci.  
 
K bodu 7 – Záver 
Starosta obce poďakoval prítomným za účasť a ukončil zasadanie OZ.   
Trvanie zasadania: 18.00 –  20.15 hod. 
 
Overovatelia zápisnice:                                   Starosta obce: 
Ing. Peter Baňas                                            Ing. Pavol Spodník, MBA       
                                          
Milan Bujňák 
                                
Zapísala: Jana Kohanová   
 



 
 
 


